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‘De N-VA is ook een 
onderneming. En niet 
zo’n kleine’
Philip Roosen

NIEUW-VLAAMSE ALLIANTIE
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K O R T G E K N I P T

‘MENSEN SNAKKEN 
NAAR EERLIJKHEID, 
STANDVASTIGHEID EN 
LANGETERMIJNVISIE’

Laten we het de Belgische ziekte noemen: politici durven in dit land 
zelden moeilijke maar broodnodige keuzes te maken. Uit angst voor hun 
kiespubliek, voor belangengroepen of voor hun eigen schaduw. Met 
name de Vivaldi-club schuift de belangrijke keuzes, en dus de rekening, 
maar al te graag door naar de volgende generatie. 

De kiezer, diegene waarvoor ze zo bang zijn, is nochtans niet dom. 
Mensen snakken net naar eerlijkheid, standvastigheid, verantwoordelijk-
heidszin en langetermijnvisie. Het is om die reden dat zoveel kiezers het 
N-VA-bolletje inkleuren. Het is om die reden dat ik zelf een trotse 
N-VA’er ben.

Het contrast tussen het federale niveau en Vlaanderen kan niet groter 
zijn. Wij nemen wél onze verantwoordelijkheid in moeilijke dossiers 
zoals het stikstofdossier. Ik hakte knopen door waar mijn voorgangers 
nalieten dat te doen. Natuurlijk is er weerstand, soms zelfs angst of 
kwaadheid. Maar we maken keuzes, in het algemeen belang en in het 
belang van de toekomst van onze kinderen, in plaats van onze kop in het 
zand te steken.

Soms worden we tot keuzes gedwongen. Dan moeten we spelen met de 
kaarten die we toebedeeld krijgen. Die kaarten komen steeds vaker 
vanuit Europa. De EU heeft ons veel welvaart gebracht, maar tegen-
woordig worden te vaak dingen opgelegd vanuit een ivoren toren,  
zonder voeling met de mensen in de klei. 

Net die politici en partijen die hier te laf zijn om doordacht beleid te 
voeren, beloven hemel en aarde in Brussel en Straatsburg. Ik heb me 
steeds verzet tegen de doldwaze klimaatorders van Frans Timmermans & 
co. Consequent zijn, heet zoiets. Wij pleiten voor een realistisch Europa, 
een Europa dat zijn eigen economie niet wurgt met regeltjes, een Europa 
dat de mensen niet tegen zichzelf in het harnas jaagt. 

Daarvoor blijf ik gaan. Ook als dat me titels als ‘onstuimig’ of ‘ongeleid 
projectiel’ oplevert. In het algemeen belang.
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O P C A M P A G N E

Brussel
‘Voor een Brussel in vorm.’ Met die slogan 
trekt de N-VA in Brussel niet alleen naar de 
lokale verkiezingen in oktober, maar ook naar 
de verkiezingen voor het het Brusselse, het 
Vlaamse en het federale parlement op 9 juni.

Leuven
Daags voordat de sperperiode van start ging, 
bracht een team van Vlaams-Brabantse 
kandidaten een bezoek aan de wekelijkse 
markt in Leuven. Ze stelden zich voor aan de 
marktgangers en deelden – nu het nog kon – 
Vlaamse Leeuwen uit. Een attentie die veel 
Leuvenaars wel konden smaken.

Genk
409 kandidaten fris en fruitig op de foto 
krijgen: dat was de opdracht in de laatste  
twee weekends van februari. De N-VA 
organiseerde fotoshoots in alle provincies en 
in Brussel. In Genk passeerde onder meer 
Dymfna Meynen de revue. Zij staat op de 
zesde plaats op de Vlaamse lijst.

Turnhout
De Kempense kandidaten op het grote 
scherm in de bioscoop? Dat werd 
realiteit op woensdag 7 februari in 
UGC in Turnhout. Het arrondissemen-
teel bestuur (AB) van Turnhout stelde 
er al zijn kandidaten voor.

Gent
Op 3 en 4 februari organiseerde de N-VA haar 
kandidatendagen in respectievelijk Gent en 
Edegem. Iedereen die in juni op een N-VA-lijst 
staat, kwam langs om zijn of haar administra-
tieve verplichtingen te vervullen en vormingen 
bij te wonen over onder meer de verkiezings-
wetgeving, het inhoudelijke campagneverhaal 
en politieke copywriting.

Wevelgem-Gullegem- 
Moorsele
Tuinborden worden met vereende krachten 
van zolders en uit kelders gehaald. Vrijwilli-
gers gaan ze te lijf met zeepsop, spons en de 
occasionele behangafstomer. Oude vergeelde 
affiches maken langzaam maar zeker plaats 
voor nieuwe exemplaren. Plaatst u graag een 
bord in uw voortuin? Stuur dan snel een 
berichtje naar uw lokale afdeling of naar 
info@n-va.be.
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 LIJSTTREKKER 

MATTHIAS DIEPENDAELE
INTERVIEWT EERSTE OPVOLGER 

INGE BROCKEN

Op de tweede plaats op de West-
Vlaamse lijst voor het Vlaams  
Parlement staat Ieperlinge Eva Ryde. 
Eva (39) is schepen van Financiën, 
Welzijn en Onderwijs en voorzitter van 
de voorziening bijzondere jeugdzorg 
Ons Tehuis.

Eva, wat is jouw verhaal in de politiek  
tot nu toe?
‘In mijn tienerjaren was ik heel actief in 
verschillende lokale verenigingen. De stap 
naar de lokale politiek kwam als vanzelf. 
Aan de zijlijn blijven staan was niets voor 
mij. Als 22-jarige werd ik verkozen in de 
gemeenteraad. Onder tussen ben ik 17 jaar 
raadslid, waarvan elf jaar schepen. Met 
die ervaring zie ik steeds meer waar het 
ook op Vlaams niveau beter kan.’

Op welke domeinen zie je die uitdaging?
‘Welzijn en welvaart zijn onlosmakelijk 
met elkaar verbonden. Welvaart zorgt 
voor het budgettaire kader waarbinnen 
we zorg kunnen dragen voor wie niet,  

of niet meer, zelf een inkomen kan 
verwerven uit werk. Dat gaat van 
kinderopvang, onderwijs, gezondheids-
zorg, bijzondere jeugdzorg tot zorg voor 
personen met een handicap en ouderen. 
In de sociale sector zit veel creativiteit  
en de wil tot samenwerking. Maar die 
botsen helaas te vaak op regelitis.  
Dat moet beter. En liefst in een context 
van confederalisme.’

Ieper ligt in een landelijke, dunbevolkte 
regio. Heeft dat invloed op jouw  
politieke kijk?
‘Toch wel. In West-Vlaanderen zijn 
gemeenten soms klein qua inwoners aantal 
maar groot in oppervlakte. Schaalgrootte 
door een fusie of inter gemeentelijke 
samenwerking kan op bepaalde vlakken 
soelaas bieden, maar het is geen wonder-
oplossing. Ik pleit dus voor een meer 
gedifferentieerd Vlaams beleid.  
Bijvoorbeeld voor de kust, hé Sander. 
(lacht) Maar natuurlijk ook voor de 
andere regio’s.’

 LIJSTTREKKER 

SANDER LOONES
INTERVIEWT ‘RUNNER-UP’ 

EVA RYDE

Ook in Oost-Vlaanderen staat er nieuw 
talent te popelen. Inge Brocken was al 
schepen in Beveren. Nu staat ze als 
eerste opvolger op de lijst voor het 
Vlaams Parlement. 

Ik ben erg blij dat een ondernemer als jij je 
wil engageren voor de Vlaamse welvaart. 
Vanwaar komt dat engagement? 
‘Ik ben gedreven in alles wat ik doe.  
Dat was altijd al zo, ook in de lokale 
afdeling in Beveren en binnen Unizo. 
Maar het werk is niet af. Ik wil de stem 
van de ondernemer laten horen in 
Brussel. De economische uitdagingen zijn 
groot. We zullen de komende jaren hard 
moeten blijven werken om onze Vlaamse 
welvaart te verstevigen.’

Wat is er volgens jou nodig om onder-
nemers nog meer te laten groeien in 
Vlaanderen?
‘Vlaanderen is een goede plaats om te 
wonen en te ondernemen. Maar het kan 

beter. Er zijn te veel regeltjes. Onder-
nemers moeten meer vrijheid krijgen om 
te doen waar ze het beste in zijn: zaken 
doen. Ze mogen niet hopeloos verdrinken 
in administratie. Op het federale niveau 
moet werken meer lonen. Te veel 
vangnetten worden hangmatten. 
Diegenen die kunnen werken, moeten we 
zonder gepamper aan het werk krijgen.’

Je bent ook de trotse mama van Alexandra. 
Wat wil jij in het Vlaams Parlement doen 
voor de toekomst van je dochter?
‘Onze manier van leven, onze welvaart en 
onze identiteit staan onder druk. Die 
moeten we beschermen. De politiek moet 
behouden wat goed is en veranderen wat 
beter kan, op een rechtvaardige manier. 
Onze kinderen moeten zich veilig kunnen 
voelen, opgroeien met kwalitatief 
onderwijs en kunnen rekenen op een 
warme toekomst. In een Vlaanderen waar 
plaats is voor geborgenheid en vrijheid, en 
waar het goed is om te ondernemen.’

5LEO Magazine van de N-VA
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VLAAMS

e kersverse auteurs noemen Vreemde 
Vlamingen een leidraad, een handboek 
om te bouwen aan het Vlaanderen van 
morgen, met tien voorstellen om onze 
Vlaamse gemeenschap en identiteit te 
versterken. ‘Het belang van een duidelijk 
inburgeringsbeleid met rechten en 
plichten wordt vaak onderschat. Ook de 
kennis van het Nederlands wordt 
verwaarloosd, het is nochtans de sleutel 
om Vlaming te worden.’

Identiteit
Het boek start met de persoonlijke 
verhalen van Nadia en Maaike. In beide 
verhalen staat het Nederlands centraal. 
‘Mijn vader heeft Marokkaanse roots’, 
vertelt Nadia. ‘In die tak van de familie 
is het Nederlands pas de vierde taal, na 
het Arabisch, Frans en Engels. En toch 

werd in ons gezin consequent Neder-
lands gesproken. Het is dankzij die 
keuze dat ik de Vlaamse identiteit 
meegekregen heb.’

Een gelijkaardig verhaal is te horen bij 
Maaike. Haar kinderen gaan naar een 
gemeenteschool in het Brugse. ‘Ook 
daar worden de klassen steeds meer 
divers. En toch hoor ik mijn kinderen 
nooit over kleur praten. Wel over taal. 
Het is een kinderlijke vanzelfsprekend-
heid: als je Nederlands spreekt, ben je 
een van ons.’

Probleemwijken
Nadia en Maaike gaan de complexe 

maatschappelijke vraagstukken niet uit 
de weg. Een ervan: de zogenaamde 
probleemwijken. ‘Dat zijn wijken en 
buurten waarop overheden nog amper 
grip hebben, vooral in de grote steden. 
Hoge werkloosheid, vandalisme en 
criminaliteit zijn er schering en inslag. 
Veel inwoners van die wijken staan 
buiten onze Vlaamse samenleving, al 
dan niet bewust’, zegt Nadia.

Maaike beaamt dat. ‘We moeten daar als 
overheid veel strenger optreden. Die 
mensen moeten voldoen aan voor-
waarden om te kunnen genieten van 
bepaalde gunsten vanuit de gemeen-
schap. Het is evident dat kennis van het 

Een terugblik op twintig jaar inburgeringsbeleid in 
Vlaanderen, maar nog meer een blik op het  
Vlaanderen van morgen. Dat is Vreemde Vlamingen, 
het recente boek van Nadia Sminate en Maaike  
De Vreese. ‘Het is niet zomaar een boek. Zoals Geert 
Bourgeois het verwoordt: het is een doe-boek.’

NEDERLANDS  
IS DE SLEUTEL 
OM VLAMING 
TE WORDEN

A A N  H E T  W E R K
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VLAAMS

Meer weten over Vreemde  
Vlamingen? Luister dan naar 
aflevering 41 van de podcast 
Studio Vlaanderen. Gastheer 
Joost Houtman gaat samen met 
beide auteurs dieper in op de tien 
voorstellen uit het boek. 

Nederlands met stip op één staat. Dat is 
in de eerste plaats voor die inwoners 
van belang: het is de taal van onze 
maatschappij, het is de taal van ons 
onderwijs, het is de taal die hun 
kinderen de kansen biedt om een 
succesvol leven uit te bouwen.’

Migratie en inburgering
Het inburgeringsverhaal kan moeilijk 
losgekoppeld worden van het migratie-
beleid. ‘We moeten de voordeur en de 
woonkamer van onze samenleving op 
dezelfde verdieping vormgeven en dus 
afstappen van de versnippering van 
bevoegdheden. De massale ongecontro-
leerde instroom van mensen moet 
beperkt worden. We zeggen resoluut 
nee aan illegale immigratie. Wie hier 
illegaal binnenkomt, verliest elk 
perspectief op een legaal verblijf. Wie 
hier wel legaal verblijft, moet zo snel 
mogelijk deel uitmaken van onze 
samenleving en zelfredzaam worden. 
Dat is een keuze voor een inclusief 
Vlaams burgerschap. Het moet een 
verhaal zijn van rechten en plichten. 
Vandaag ligt de focus nog onvoldoende 
op die plichten’, besluiten Nadia en 
Maaike. 

 Bert Wollants

Ben Weyts

Federaal minister van Mobiliteit 
Georges Gilkinet (Ecolo) moet binnen 
zes maanden nieuwe vlieg routes 
uitwerken van en naar Brussels Airport. 
Met die uitspraak van de rechtbank  
van eerste aanleg van Brussel  
krijgen de Vlaamse overheid en  
de noordrandgemeenten over de  
hele lijn gelijk. 

Door de nieuwe procedures voor landen 
en opstijgen die sinds oktober vorig jaar 
gelden, werden het noorden en noord-
westen van de Vlaamse Rand opnieuw 
harder getroffen door geluidsoverlast, ten 
voordele van het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest. Die aanpassing van de vlieg-
routes gebeurde bovendien zonder enig 
overleg en ging lijnrecht in tegen een 
eerdere veroordeling. 

Lasten en lusten
‘Wij kunnen en zullen ons nooit 
neerleggen bij ingrepen die van Brussel 
een soort no-fly-zone willen maken en 
alles naar Vlaanderen verschuiven. Het is 
belangrijk dat de rechter nu bevestigt dat 
je geluidsoverlast niet slinks verder mag 
afwentelen op onze Vlaamse Rand. Er 
zijn veel mensen en regio’s die genieten 
van de lusten van de luchthaven, dus 
moet je ook de lasten billijk verdelen’, zegt 
minister van Vlaamse Rand Ben Weyts.

VLAANDEREN KRIJGT GELIJK 
OVER NIEUWE VLIEGROUTES

In de commissie Energie dwars-
boomde Open Vld opnieuw een 
stemming over de schrapping van 
artikel drie van de wet over de 
kernuitstap. Het ging om een wets-
voorstel van Kamerlid Bert Wollants. 
‘Het is hoog tijd dat de liberalen de 
daad bij het woord voegen als het op 
kernenergie aankomt.’

Het waseen belangrijke stemming, want 
de schrapping van dat artikel betekent 
dat dit land nieuwe reactoren kan 
bouwen. ‘Open Vld, cd&v en MR pleiten 
daar altijd voor in de media. Maar toen 
het N-VA-voorstel op tafel kwam in de 

OPEN VLD NEEMT DE BENEN  
BIJ STEMMING KERNENERGIE

FEDERAAL

commissie, namen commissie voorzitter 
Christian Leysen (Open Vld) én de 
meerderheidspartijen plots de benen.’ 

Verpletterende verantwoordelijkheid 
Bert spreekt van een ongeziene 
vertoning. ‘Die partijen schreeuwen in 
de pers om ter luidst om nieuwe 
kernreactoren, maar wanneer het erop 
aankomt, durven ze er niet over te 
stemmen. Het toont aan dat de postjes 
belangrijker blijven dan de principes’, 
zegt Bert. ‘Dat soort politieke spelletjes 
brengt onze energiebevoor rading in 
gevaar. Wanneer het licht uitgaat, zal  
de verantwoordelijkheid van de 
regering-De Croo verpletterend zijn.’
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‘VANDENBROUCKE 
VERSPILDE MEER DAN 

200 MILJOEN EURO’

FRIEDA GIJBELS EN KATHLEEN DEPOORTER 
OVER HET GEZONDHEIDSBELEID VAN VIVALDI

8



B ijna de helft van de artsen zou op 9 juni 
voor de N-VA stemmen, blijkt uit een 
peiling van De Artsenkrant.
Frieda: ‘Dat nieuws doet ons enorm veel 
deugd, ook al is het maar een peiling. 
Het bevestigt dat de N-VA beschouwd 
wordt als het enige alternatief voor het 
federale wanbeleid. Ik denk dat de 
artsen ons inhoudelijk oppositiewerk 
wel waarderen. Hervormen is nodig in 
de gezondheidszorg, maar er zijn een 
aantal essentiële principes die behouden 
moeten blijven. De vrijheid om te 
ondernemen is er zo een, want die 
creëert ruimte voor innovatieve 
geneeskunde. Artsen worden ook best 
actief betrokken bij het beleid. Hun 
ervaringen en expertise staan garant 
voor kwaliteitsvolle geneeskunde en dat 
komt ook hun patiënten ten goede.’

Minister van Volksgezondheid  
Vandenbroucke daarentegen scoort 
ondermaats bij de artsen: gemiddeld 2,7 
op tien. Verrast?
Kathleen: ‘Neen, helemaal niet. 
Nochtans zou een goede werkrelatie 
met onze artsen een prioriteit moeten 
zijn voor de minister. Maar wat doet 
hij? Hervormingen doordrukken die 
amper doorgesproken zijn met het 
werkveld. Dan krijg je inderdaad zo’n 
score op je bord.’

36 procent geeft hem zelfs nul op tien. 
Wat verklaart die slechte score?
Frieda: ‘Hij slaagt erin om artsen en 
patiënten tegen elkaar op te zetten, 
terwijl ze net elkaars beste bondgenoten 
zijn. En dan is er nog zijn ‘professorale’ 
manier om hervormingen door te 
voeren. Artsen weten echt wel dat er 
zaken moeten veranderen om de zorg 

kwaliteitsvol en betaalbaar te houden. 
Maar Vandenbroucke knipt selectief 
stukjes uit de financiering, waardoor er 
elders andere problemen ontstaan. Het 
is puur populisme. De nefaste effecten 
daarvan zullen helaas pas nadien 
duidelijk worden.’

Kathleen: ‘In plaats van op zoek te gaan 
naar efficiëntiewinsten in de zorg en die 
te herinvesteren in de patiënten en de 
zorgverstrekkers, steekt het budget niet 
zo nauw bij Vandenbroucke. Het gaat 
nochtans om belastinggeld. Tijdens de 
covid-pandemie heb ik hem herhaalde-
lijk gewaarschuwd voor al die verspil-
ling. Denk maar aan de tonnen 
vervallen geneesmiddelen en mond-
maskers, het federale testplatform dat 
maanden overgefinancierd werd en al 
die exuberante uitgaven aan consultan-
cy-opdrachten. En dan heb ik het nog 
niet over de Medista-affaire, die maar 
blijft etteren.’

Naar aanleiding van die Medista-affaire 
vroeg de N-VA-fractie onlangs het ontslag 
van minister Vandenbroucke. Wat is daar 
precies aan de hand?
Kathleen: ‘Het gaat over een miljoenen-
contract voor de distributie van vaccins. 
Dat werd aanvankelijk via een openbare 
aanbesteding gewonnen door het 
bedrijf Medista. Maar daarna werd het 
plots ingetrokken, opnieuw uitgeschre-
ven en toegewezen aan een ander 
bedrijf, Movianto. Van in het begin 
wisten we dat er iets niet pluis was, want 
de minister verwees ons in de eerste 
ondervraging naar een nota van de 
Inspectie van Financiën die niet eens 
bestond. Ik ben dan dieper beginnen 
graven. Ondertussen hebben we een 

heel dossier vol flaters en onwaarheden. 
Bovendien konden we opmaken uit 
filmpjes die in de pers verschenen dat er 
zeer ongepaste contacten waren tussen 
een ambtenaar van de FOD Gezondheid 
en de firma Movianto.’ 

En je ontdekte ook dat de minister  
gelogen had in de commissie Gezondheid 
én in de pers.
Kathleen: ‘Klopt. Hij beweerde dat ze 
voor Movianto kozen omdat die hoger 
scoorde op kwaliteit én op dienstverle-
ning. Maar wat bleek uit officiële 
documenten die wij konden inkijken? 
Dat de score van Movianto voor 
kwaliteit lager lag. Dat een overheid op 
zoek gaat naar een goedkopere 
dienstverlening voor een taak, dat lijkt 
me niet meer dan logisch. Maar 
uiteindelijk is die operatie in de praktijk 
duurder geworden omdat ook de 
verhuis van de vaccins nog eens een 
paar miljoenen euro kostte. Ook 
daarover zwijgt Vandenbroucke in  
alle talen.’

U vroeg premier De Croo om in te grijpen, 
maar dat gebeurde niet.
Kathleen: ‘Vandenbroucke heeft in dit 
dossier meermaals gelogen. De laatste 
keer was voor mij de druppel. Maar de 
premier deed niets. Nochtans had hij 
zélf een deontologische code in het 
leven geroepen. Een stap opzij is de 
enige manier om het vertrouwen van 
het publiek te herstellen, en om ervoor 
te zorgen dat er in het algemeen belang 
gehandeld wordt in plaats van in het 
belang van de FOD Gezondheid en zijn 
minister.’ 

Voor Kathleen zal de Medista-affaire altijd 
blijven nazinderen. Frieda, welk dossier 
zal jou het meest bijblijven?
Frieda: ‘Zonder twijfel: het federale 
testplatform. Tijdens de crisis richtte 
minister Vandenbroucke acht grote 
overheidslaboratoria op, gekoppeld aan 
verschillende Belgische universiteiten, 
om de testcapaciteit te vergroten. 
Slechts een daarvan voldeed aan de 
gestelde doelen, terwijl de andere 

‘Hervormen ja, Vandenbroucke nee.’ Het had de titel 
boven dit stuk kunnen zijn, maar het is wat De 
Artsenkrant kopte op 11 februari. En het is de 
perfecte binnenkomer wanneer LEO aanklopt bij 
Kamerleden Frieda Gijbels en Kathleen Depoorter 
voor een gesprek over onze gezondheidszorg.

'Sommige laboratoria 
hebben tot negen 
miljoen euro winst 
geboekt, zonder enig 
toezicht'

B R E E D B E E L D
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‘De volledige regionalisering 
van de gezondheidszorg is 
de oplossing’

aanzienlijk minder tests uitvoerden dan 
verwacht werd. Toch bleef de minister 
riante vergoedingen betalen aan die 
centra. Daardoor ging uiteindelijk  
65 miljoen euro aan belastinggeld in 
rook op.’

Heb je enig idee waar dat geld naartoe  
is gegaan?
Frieda: ‘Sommige laboratoria hebben 
winsten tot negen miljoen euro geboekt, 
zonder enig toezicht van de federale 
overheid. Na veel aandringen en 
onderzoek kwam ik te weten dat enkele 
van die universiteiten het crisisgeld 
gebruikt hebben voor hun eigen 
projecten, los van covid-testing. Niks 
tegen de financiering van onderzoeks-
initiatieven, maar daarvoor was dat 
crisisgeld niet bestemd. Belastinggeld 
hoort niet gebruikt te worden voor 

de FOD Volksgezondheid en andere 
instellingen die onder het beleid  
vallen van Vandenbroucke. Dat gaat 
 bijvoorbeeld om het Federaal  
Geneesmiddelenagentschap (FAGG) 
en Sciensano. We hebben daartoe zelfs 
een wetsvoorstel ingediend, maar de 
Vivaldi-partijen negeren dat.’

Vandenbroucke werpt zich graag op als 
een moderne Robin Hood die geld neemt 
van de rijken, de artsen, en geeft aan de 
armen, de patiënten.
Frieda: ‘Schijn bedriegt. Ik geef een 
voorbeeld: een tandarts zal binnenkort 
geen supplementen meer kunnen 
vragen voor patiënten met een 
verhoogde tegemoetkoming. Dat klinkt 
goed, maar er zit een flinke adder onder 
het gras. Want veel tandheelkundige 
behandelingen zijn ondergefinancierd. 

andere doeleinden dan waarvoor het 
bedoeld is. Die zaak was voor mij 
tekenend voor de spilzucht, het slordige 
geldbeheer en de nalatigheid van de 
minister.’ 

Kathleen: ‘Ik heb op een bepaald 
moment berekend hoeveel minister 
Vandenbroucke in totaal verspild heeft. 
Ik kwam uit op meer dan 200 miljoen 
euro.’

Dat is toch niet te verantwoorden?
Kathleen: ‘Juist daarom pleiten we sinds 
jaar en dag voor een volledige audit van 

10
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‘De ziekenhuizen mogen ook meer 
verantwoordelijk gesteld worden voor 
hun beleid. Het is niet normaal dat 
vooral de Waalse en Brusselse zieken-
huizen torenhoge supplementen vragen, 
terwijl de Vlaamse ziekenhuizen die net 
onder controle proberen te houden. 
Verpleegkundigen moeten ook weg van 
de computers en terug naar de bedden. 
De ziekenhuisstructuren zijn vaak 
uitgegroeid tot topzware molochen met 
een enorme administratieve druk op het 
zorgpersoneel.’

Kathleen: ‘De volledige regionalise-
ring van de gezondheidszorg is de 
oplossing. Het gaat om structurele 
verschillen die niet meer te over-
bruggen zijn: in Wallonië stapt men 
sneller naar de spoeddienst en 
specialisten, terwijl in Vlaanderen de 
huisarts het eerste aanspreekpunt is. 
Het aantal daghospitalisaties ligt in 
Wallonië hoger, en patiënten blijven 
er ook langer in het ziekenhuis. 
Franstaligen en Vlamingen hebben 
dus ook in de zorg een geheel andere 
realiteit. Voor ons is het duidelijk: we 
kunnen beter onze eigen keuzes 
maken met ons eigen geld.’

‘Daarnaast moeten we in het genees-
middelenbeleid durven doorzetten op 
het vlak van innovatie en een betere 
toegang tot die geneesmiddelen. 
Vandaag hinken we achterop in 
vergelijking met de buurlanden.  
Onze patiënten moeten vaak ander-
half jaar langer wachten op nieuwe 
therapieën dan bijvoorbeeld Duitse 
patiënten. Dat is onaanvaardbaar en 
in sommige gevallen een kwestie van 
leven of dood.’ 

Helaas moeten we het nog enkele maan-
den stellen met minister Vandenbroucke. 
Wat verwachten jullie nog van hem?
Frieda: ‘Niets dan aankondigings-
politiek.’
Kathleen: ‘En daarom zullen wij hem 
extra in de gaten houden.’ (knipoogt) 

zware omstandigheden. Het is ondenk-
baar dat net zij het slachtoffer worden 
van agressie en geweld. Maar helaas is 
dat de harde realiteit. Daarom vraagt de 
N-VA een nultolerantiebeleid. Elke 
klacht moet vervolgd worden. We 
moeten een krachtig signaal geven dat 
zo’n gedrag niet thuishoort in onze 
samenleving.’

Minister Vandenbroucke is daar geen 
voorstander van. Volgens hem zullen  
dergelijke zaken strenger bestraft 
worden in de toekomst, en hij riep op om 
voorvallen altijd te melden.
Frieda: ‘Dat is makkelijk gezegd. Ik heb 
niets tegen strengere straffen, maar het 
echte probleem is dat het parket 
dergelijke zaken vaak seponeert. Dat 
ontmoedigt zorgverleners die toch 
zouden overwegen om aangifte te 
doen. Volgens de Orde van de Artsen 
wordt zelfs maar 22 procent van de 
gevallen gemeld. Wij vragen dat de 
minister zich bij élke rechtszaak 
burgerlijke partij stelt, om de ernst te 
benadrukken en om de kans op 
seponering te verkleinen. Op zo’n 
moment moet de minister pal achter 
het personeel staan. We steunen ook de 
vraag van zorgverleners naar een 
meldpunt waar ze volledige begeleiding 
krijgen na een incident. Maar al die 
voorstellen vinden bij de minister  
geen gehoor.’ 

We zijn bijna aan het einde van de legis-
latuur. Stel dat de N-VA nu de touwtjes in 
handen krijgt. Wat zouden jullie doen? 
Frieda: ‘De N-VA wil sterker inzetten 
op preventie, gezondheidspromotie en 
de vroege opsporing van ziekten. De 
eerste lijn moet zich bovendien kunnen 
focussen op haar kerntaken: weg met de 
papierwinkel, tijd voor patiëntenzorg. 
We moeten aan populatiemanagement 
doen en de schotten tussen zorg-
verstrekkers slopen. De zorg moet rond 
de patiënt georganiseerd worden. Zo 
kunnen we miljarden euro vrijmaken en 
beter besteden.’

Iemand met verhoogde tegemoet-
koming kan binnenkort dus geen 
aanspraak meer maken op bepaalde 
tandzorg, want je kan van een tandarts 
moeilijk verwachten dat die tegen of 
onder de kostprijs werkt. Als je dergelijk 
supplementenverbod toch wil door-
voeren, dan moet je op zijn minst eerst 
de kostprijs berekenen van kwaliteits-
volle tandzorg en daar een correct tarief 
op kleven.’ 

‘Hetzelfde voor het supplementen-
verbod op CT- en MRI-scans tijdens de 
werkuren. Je ziet nu al dat dit leidt tot 
langere wachtlijsten. Het probleem 
wordt namelijk niet aangepakt: de 
gebrekkige basisfinanciering van de 
ziekenhuizen. Vandaag dienen 
supplementen om de gaten in die 
financiering te dichten. Dat is inderdaad 
geen goed systeem. Maar als je dat wil 
verhelpen, moet je inzetten op een 
transparante en correcte ziekenhuis-
financiering en er niet gewoon stukjes 
uithalen.’

Kathleen: ‘Wat mij ook mateloos stoort, 
is dat hij in zijn zogenaamde sociale 
beleid de lagere middenklasse steevast 
vergeet. Wij hadden vanuit de N-VA 
voorgesteld om het bedrag voor de 
maximumfactuur aan te passen voor de 
mensen die gaan werken voor een laag 
loon. Daar had de minister geen oren 
naar. De uitbreiding van de middelen 
ging dan maar naar het PS-cliënteel: 
mensen die níét werken en bijdragen.’

Ondertussen regent het verontrustende 
getuigenissen over geweld tegen  
zorgverleners.
Frieda Gijbels: ‘Die mensen zetten zich 
dagelijks in voor anderen, vaak onder 

‘Weg met de papierwinkel, 
tijd voor patiëntenzorg’
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Beluister alle interviews 
van Studio Vlaanderen

P O D C A S T

STUDIO VLAANDEREN

‘MAAK OPENBAAR 
VERVOER OP 
MAAT VAN DE 
REIZIGER’

STRAFFE TAAL 

In de N-VA-podcast Studio  
Vlaanderen ontvangt gastheer Joost 
Houtman – jawel, die van de column 

op bladzijde 31 – wekelijks een 
boeiende politieke gast. Samen 

diepen ze een actueel thema uit. 
Verrassende inzichten en wonderlijke 

weetjes passeren de revue terwijl u 
op de hoogte blijft van wat er op 

politiek vlak gebeurt. In LEO serveren 
we u de sprekendste citaten.

‘SEKSUEEL MISBRUIK: 
OOK VANDAAG NOG 
GIGANTISCH PROBLEEM’

‘SLACHT OFFERS 
VERDIENEN SNEL 
DUIDELIJKHEID’

‘De trein van Oostende naar Eupen zit vol tot in 
Brussel en rijdt leeg verder tot in Eupen. Ook de 
man of vrouw die elke dag van Turnhout naar 
Binche spoort, moet nog geboren worden. Stop 
daarmee.’

Marc Descheemaecker in aflevering 40
‘Ik kocht in 2005 een lidkaart 
van de N-VA omdat die partij 
toen als enige zei dat nieuw-
komers rechten maar ook 
plichten hebben. Dat verhaal 
help ik tot op vandaag mee uit te 
dragen.’

Nadia Sminate in aflevering 41

‘In Brussel kan het zes tot acht 
jaar duren voor je een defini-
tieve uitspraak hebt in een 
rechtszaak.’

Kristien Van Vaerenbergh in 
aflevering 39

‘De NAVO garandeert al 75 jaar 
onze veiligheid. Daar mogen we 
niet alleen de vruchten van 
plukken. We moeten er ook aan 
bijdragen.’

Peter Buysrogge in aflevering 42

‘Heel wat mensen komen 
via gezinshereniging naar 
ons land. We moeten op 
voorhand kunnen vragen 
dat zij al in het land van 
herkomst de taal leren en 
een burgerschapstest 
afleggen.’ 

Maaike De Vreese in  
aflevering 41

‘De bijzondere commissie 
die zich buigt over de 
aanpak van seksueel 
misbruik bekijkt de 
problematiek maatschappij-
breed.’

Freya Perdaens in aflevering 38

SPRAAKMAKEND 

DOVEMANSOREN

VANZELFSPREKEND

GOED GEHOORD 

RECHTTOE RECHTAAN
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HET

DILBEEK
   VAN STIJN 
QUAGHEBEUR

‘We voeren 
hier een 
consequent 
Vlaams beleid’

D

In de jaren zeventig verschenen in Dilbeek grote 
borden met de boodschap ‘Dilbeek, waar 
Vlamingen thuis zijn’. Ambras, natuurlijk, want 
wat dachten die Vlamingen wel. Vijftig jaar later 
staan die borden er nog steeds. Al is de bood-
schap niet zozeer meer gericht aan de hordes 
Franstaligen die van Dilbeek een faciliteiten-
gemeente wilden maken, maar eerder aan de 
vele anderstaligen die ondertussen de weg naar 
de gemeente gevonden hebben. Daarrond beleid 
voeren is geen sinecure, maar als schepen van 
onder meer Wonen neemt Stijn Quaghebeur die 
handschoen wel op. 

13LEO Magazine van de N-VA

T H U I S

e borden lijken een relikwie uit ver 
vervlogen tijden, toen Dilbeek 
Vlaamse strijdgrond was tegen de 
oprukkende verfransing in de 
Vlaamse Rand. ‘Dat is het nog 
steeds,’ zegt Stijn, ‘maar de 
boodschap is breder geworden: 

Dilbeek, waar Vlamingen thuis zijn en iedereen 
welkom is die zich aanpast aan het Nederlandstalige 
karakter van onze gemeente. Maar dat krijg je niet 
op een bord, vandaar de drie puntjes achter de 
originele slogan.’ (grijnst)

‘De instroom is van een heel andere aard geworden’, 
stelt Stijn vast. ‘Zeker in het centrum van Dilbeek 
en Groot-Bijgaarden. Allochtonen uit Brussel die de 
weg naar hier gevonden hebben. Vaak gewoon 
omdat ze weg willen uit Brussel en voldoende 
financiële middelen hebben om hier een huis te 
kopen of te huren. Ze bieden meestal de vraagprijs, 
waardoor doorsnee Vlamingen die hier op zoek zijn 
naar een woning er doorgaans niet meer aan te pas 
komen. Als je naar de naakte cijfers kijkt, wordt dat 
beeld heel duidelijk: meer dan veertig procent van 
onze inwoners is van buitenlandse afkomst, en dat 
percentage stijgt jaar na jaar.’

Grootstedelijke problemen
‘Hoe je het ook draait of keert, dat zorgt voor 
problemen, en dat los je natuurlijk niet op met 
borden alleen. Je importeert ook de typische 
grootstedelijke fenomenen. Veel van die mensen 
zijn het bijvoorbeeld niet gewoon om hun afval 
buiten te zetten op de daarvoor voorziene dagen.  
Of ze doen gewoon aan sluikstorten. Er komt ook 



HET DILBEEK VAN STIJN QUAGHEBEUR

‘We maken nieuwkomers
duidelijk dat het er hier
anders aan toegaat.
Beter, properder, veiliger.
Vlaams’

onveiligheid bij kijken. Daarom proberen we de politie-
zone te vergroten en meer slagkracht te geven. Je kan 
die mensen niet tegenhouden, maar je kan ze wel 
duidelijk maken dat het er hier anders aan toegaat. Dat 
het hier beter, properder en veiliger is. Dat is ook deels 
de reden waarom ze naar hier komen’, zegt Stijn.

Sinds de N-VA aan het roer staat in Dilbeek  
– met Willy Segers als burgemeester – wordt er een 
consequent Vlaams beleid gevoerd. ‘We zijn de enige 
partij die daarover waakt en daarop inspeelt, bijvoor-
beeld via het woonbeleid. Ik ben daar trots op’, zegt 
Stijn, die al sinds 2013 Wonen onder zijn bevoegdheid 
heeft. ‘We hebben hier eigenlijk een bouwshift avant la 
lettre doorgevoerd. In alle woongebieden met een 
landelijk karakter hebben we een verbod op het 
bouwen van appartementen ingevoerd en in de 
dorpskernen hebben we dat sterk beperkt. Als er toch 
appartementen gebouwd worden, moeten die voldoen 
aan strikte kwaliteitsnormen. Dat heeft een reden: 
Vlamingen kopen doorgaans. Hoe deftiger het 
appartement, hoe groter de kans dat ze daar zelf in 
gaan wonen.’

‘Slechts’ 150 nieuwe inwoners
Die maatregelen lijken hun vruchten af te werpen. 
Waar Dilbeek de voorgaande jaren met een vijf-
honderdtal inwoners per jaar groeide, kwamen er vorig 
jaar ‘slechts’ 150 nieuwe inwoners bij. ‘Het is misschien 
wel de omgekeerde wereld. De meeste gemeenten 
schreeuwen om extra inwoners, wij dus niet. Op tien 

jaar tijd groeide onze bevolking met 4.000 inwoners. 
Dat is een klein dorp dat erbij komt, hé. Dan moet je 
scholen gaan bijbouwen, je infrastructuur aanpassen. 
Eerlijk: we kunnen gewoon niet volgen. Er moeten 
meer middelen komen. Anders wordt de Rand 
Brussels.’

Toch gingen Stijn en de N-VA in 
Dilbeek voor een serieuze trend-
breuk, al was het maar omdat de 
stilstand jarenlang geregeerd had. 
‘Toen ik aantrad als schepen van 
onder meer Mobiliteit, was veertig 
procent van onze wegen in slechte 
staat. Er lag amper drie kilometer 
fietspaden. Dat weet ik, want ik ben 
het zelf gaan opmeten. Daarop zijn 
we ons beginnen te focussen. 
Ondertussen zitten we aan veertig 
kilometer fietspaden en werd er tachtig kilometer 
wegen heraangelegd.’ Op tien jaar tijd is dat fiks 
geïnvesteerd, maar Stijn nuanceert: ‘We maken slim 
gebruik van subsidies. En bij rioleringswerken kan je 
het saneringsfonds aanspreken om ook de weg 
opnieuw aan te leggen.’

Dronebeelden
Onbekend maakt onbemind, dus communiceert Stijn 
regelmatig over de vooruitgang in de gemeente. 
‘Ik maak gretig gebruik van sociale media en mijn 
eigen website. Tegenwoordig gebruiken we zelfs 

• geboren in Asse in 1976
• gemeenteraadslid sinds 2007, schepen sinds 2013
• Vlaams fractiemedewerker (2010-2014) en 

kabinetsmedewerker Ben Weyts (2014-2019)
• voorzitter Vervoersregioraad Vlaamse Rand
• voorzitter De Werkvennootschap
• 7de plaats op de Vlaamse lijst in Vlaams-Brabant
• getrouwd met Ellen, papa van Laura (8)
• historicus van opleiding, verslindt geschiedenisboeken 

aan de lopende meter

T H U I S
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‘Toen ik aantrad, lag er amper drie kilometer fietspaden� Nu 40 kilometer�’

‘Op tien jaar tijd kwamen er 
4�000 inwoners bij�  
Dat is een klein dorp�  
We kunnen dat niet volgen�’

dronebeelden en laten we de situatie voor en na de 
werken zien. Dat werkt. De positieve cijfers in de 
stadsmonitor bewijzen dat het loont. Zelfs de oppositie 
geeft toe dat we fors geïnvesteerd hebben in wegen en 
fietspaden. Dat werkt allemaal motiverend, maar we 
zijn niet zelfgenoegzaam. De weg is nog lang.’

De vernieuwing van de wegen, de aanleg van fiets-
paden en een gestage vernieuwing van de verschillende 
dorpskernen – Dilbeek telt naast Groot-Bijgaarden nog 
enkele landelijke deelgemeenten – is het ruimtelijke 
driesporenbeleid dat de N-VA nu al bijna twee 
legislaturen uitstippelt, vertrekkend van een uitgekiend 
bestuursakkoord. ‘In feite is dat grotendeels het 
N-VA-verkiezingsprogramma, dat we tot in de kleinste 
details voorbereid hadden en op tafel gelegd hebben  
bij de onderhandelingen van het bestuursakkoord. 

Onze bestuurspartner is daar vlotjes in meegegaan, 
moet ik zeggen.’ (lacht)

Waals water
Nog zo’n trendbreuk was – letterlijk dan – die met 
Vivaqua, de Brusselse watermaatschappij die kreunt 
onder de rode cijfers. ‘Tot dan haalden we via Vivaqua 
ons water uit Wallonië. Het heeft bloed, zweet en 
tranen gekost om daaruit te stappen, maar het is ons 
uiteindelijk gelukt. Vivaqua deed geen investeringen in 
het waterleidingennetwerk. De resultaten zie je 
ondertussen in Brussel. Toen decretaal werd vastgelegd 
dat intercommunales niet meer gewestoverschrijdend 
konden werken, hadden we onze juridische kapstok 
beet. Wat we zelf doen, doen we beter.’

Leuke anekdote: de waterleidingen van weleer liepen 
zelfs door tot aan de Vlaamse kust omdat Albert I naar 
het schijnt liever Waals water dronk, ook als hij aan de 
kust vertoefde. Waals water in de Westhoek, het zou 
menig Vlaams-nationalist doen steigeren. Misschien 
was dat wel een extra motivatie voor Stijn, wiens wortels 
eigenlijk in de Westhoek liggen. De naam Quaghebeur 
was daar al sinds het begin van de vorige eeuw stevig 
verankerd in de Vlaamse Beweging en haar politieke 
afgeleiden. ‘Politiek is nog altijd een belangrijk gespreks-
onderwerp thuis. Ook mijn vrouw werkt al tien jaar 
voor de N-VA (Ellen Slegers, medewerker van Johan Van 
Overtveldt, red.). Het maakt het tijdrovende en intense 
leven in de politiek wat gemakkelijker als er begrip is 
aan de andere kant van de tafel.’ 
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Veilig onderweg

In de Heihoek, op de grens tussen 
Harelbeke en Kuurne, verrijst een nieuwe 
verkaveling. De projectontwikkelaar 
kreeg daarvoor in 2009 een vergunning. 
Een groot deel van de woningen is al 
gerealiseerd, maar op een hoekperceel 
zijn de werken nog niet gestart. Het 
schepencollege van Kuurne kent geen 
bouwvergunning meer toe voor de 
verdere ontwikkeling. De bouw-
promotoren stapten naar de deputatie, 
maar die bevestigde het besluit van het 
gemeentebestuur.

Waterziek
‘Op basis van nieuwe inzichten blijkt dat 
bouwen in de Heihoek onmogelijk 
geworden is’, zegt schepen Bram Deloof. 
‘Op de pluviale kaarten van de Vlaamse 
overheid staat het perceel als 
overstromings gebied ingekleurd. Het 
water blijft hier staan na hevige regenval. 
De grond wordt als waterziek 
beschouwd.’ 

Nochtans staat Kuurne onder zware 
woondruk. ‘We zijn ingekleurd als 
stedelijk gebied, maar we moeten onze 
open ruimtes en natuur meer dan ooit 
koesteren’, zegt Bram. ‘Groene vingers 
doorheen de woongebieden verhogen de 
leef- en woonkwaliteit.’

In de nasleep van de verwoestende overstromingen in de zomer van 2021 gaf 
minister Zuhal Demir haar departement de opdracht lokale vergunningen op ‘natte 
gronden’ systematisch te screenen. In Kuurne is het gemeentebestuur met die 
bevindingen aan de slag gegaan.

Kuurne: ‘De grond is 
waterziek’

Dorpsstraat 
inspireert

Tal van lokale afdelingen organiseerden in 
de donkere wintermaanden een verkeers-
veiligheidsactie� Zo kreeg de schoolgaande 
jeugd fluoarmbandjes van N-VA Laarne en 
fietslichtjes van de N-VA in het Meetjesland�

In de vorige LEO kon u lezen dat N-VA Zwalm 
vier EHBO-avonden organiseerde� Dat voorbeeld 
bracht onze afdeling in Bocholt op ideeën�  
Zij organiseerde ondertussen al enkele 
opleidingen ‘leren reanimeren en werken met 
een AED-toestel’� 

Haalt ook uw afdeling wel eens inspiratie uit 
deze LEO-rubriek? Laat het ons weten!

D O R P S S T R A AT
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Een vroege ValentijnVeilig onderweg

In de eerste maand van dit jaar 
kwamen er al 850 nieuwe leden bij� 
Een vliegende start voor onze partij�  
En die vliegende start kende ook 
Jules, die geboren werd op 5 januari� 
Hij is het zoontje van Steve Renders, 
voorzitter van N-VA Kasterlee� De trotse 
peter is Stijn Janssens, partijbestuurslid 
en voorzitter van Jong N-VA Herentals� 
Jules werd onmiddellijk lid gemaakt 
van de N-VA� Welkom, kleine welp! 

Begin februari haalde de gemeente Edegem de kerstverlichting 
weg� Die werd prompt vervangen door supergezellige valentijns-
verlichting – rode hartjes incluis� Omdat de sperperiode startte 
op 9 februari zette de N-VA-afdeling vóór die datum nog een 
valentijnsactie op touw: ze trakteerde de inwoners op lekkere 
pralines�

Welkom bij de 
N-VA, Jules

Carnaval was 
weer plezant!

In Aalst ontving burgemeester  
Christoph D'Haese onder meer  
Matthias Diependaele, Kathleen 
Depoorter en Assita Kanko� 
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BRUSSEL

Lekkende riolen vervuilen het Brusselse grondwater�

De schulden van Vivaqua stapelden zich op 
tot ondertussen meer dan een miljard euro. 
Niemand kijkt nog op van de zinkgaten in de 
Brusselse straten, want investeringen in de 
afbrokkelende riolering en andere  
infrastructuur moeten noodgedwongen 
uitgesteld worden. Zoals het een goede PS’er 
betaamt, vraagt mevrouw Bovy meer geld: 
‘Anders moeten de Brusselaars de zinkgaten 
er maar bijnemen.’
 
Iedereen bevoegd, niemand  
verantwoordelijk
Vivaqua is een intercommunale die beheerd 
wordt door de negentien Brusselse en vier 
Waalse gemeenten. ‘De Brusselse gemeenten 
blinken er evenwel in uit om alle  
verantwoordelijkheid door te schuiven.  

En niemand rekent op financiële bijstand 
van hen, gezien hun penibele budgettaire 
toestand’, zegt Cieltje. Alle ogen zijn gericht 
op het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, maar 
ook daar wimpelt bevoegd minister Alain 
Maron (Ecolo) steevast zijn bevoegdheid af 
door te verwijzen naar het statuut van de 
intercommunale.  
 
Een nogal flauw excuus, want het Gewest 
stelde zich voor maar liefst 300 miljoen euro 
borg voor uitstaande schulden van Vivaqua. 
Het Gewest, dat zelf in de rode cijfers zit, 
loopt dus een groot financieel risico. 
‘Bovendien is het onbegrijpelijk dat deze 
‘groene’ minister het blijkbaar niet belang-
rijk vindt dat lekkende riolen het Brusselse 
grondwater vervuilen’, vindt Cieltje.
 
Waterhoofd  
De financiële malaise bij Vivaqua is 
voornamelijk te wijten aan het gebrek aan 
inkomsten via de waterlevering enerzijds,  
en de excessieve uitgaven in de werking van 
de intercommunale anderzijds. Om met dat 
laatste te beginnen: Vivaqua heeft een 
waterhoofd. Met 1.400 personeelsleden, 
waarvan tachtig procent statutairen, zeven 
directeurs, meer dan zestig directieleden en 
bijna dertig bestuursleden kan je moeilijk 

spreken van een personeelstekort. Terwijl 
Vivaqua verdrinkt in de schulden, hebben de 
leidinggevenden bij de intercommunale hun 
schaapjes wel op het droge, met jaarsalaris-
sen die oplopen tot 285.000 euro bruto. ‘Het 
noodlijdende Vivaqua staat symbool voor de 
manier waarop Brussel al drie decennia 
bestuurd wordt: een kwalijke combinatie van 
malgoverno en zelfverrijking’, zegt Cieltje.
 
Daarnaast is er de armoedeproblematiek in 
Brussel, waardoor Vivaqua te weinig 
inkomsten heeft. Liefst 170.000 gezinnen  
– een derde van alle Brusselse waterafnemers –  
betalen een sociaal en dus sterk verminderd 
tarief. Bovendien blijven heel wat water-
facturen onbetaald.
 
Kantelpunt 
‘We bevinden ons in Brussel op een 
kantelpunt’, besluit Cieltje. ‘Het is van 
essentieel belang voor alle Brusselaars dat 
Vivaqua goed bestuurd wordt. Een verdere 
rationalisering van de Brusselse watersector 
mag niet langer uitgesteld worden. Vivaqua 
moet integraal overgeheveld worden naar het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest en grondig 
bijgestuurd worden. Hoog tijd dus dat de 
Brusselse beleidsmakers eindelijk over hun 
eigen schaduw stappen.’ 

Laurence Bovy, de directrice-generaal van 
de Brusselse watermaatschappij Vivaqua, 
stapte zelf naar de pers om een onthutsend 
beeld te schetsen van de toestand van 
Vivaqua. De intercommunale balanceert op 
de rand van de afgrond en kan haar 
basistaken niet langer uitvoeren. Brussels 
fractievoorzitter Cieltje Van Achter vraagt de 
integrale overheveling van Vivaqua naar het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest.

VIVAQUA,  
SYMBOOL VAN  
HET BRUSSELSE 
WANBELEID 

Cieltje Van Achter

A A N  H E T  W E R K
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VLAAMS

VLAAMSE 
REGERING 
VERBIEDT 
SAMENWERKING 
MET ZEVEN 
CHINESE 
UNIVERSITEITEN
De Seven Sons of Defence zijn zeven 
Chinese universiteiten die nauw 
verbonden zijn met de Chinese 
communistische partij. Ze proberen 
informatie te vergaren in het buiten-
land om de militaire macht van China 
te vergroten. Op vraag van Vlaams 
Parlementslid Karl Vanlouwe verbiedt 
Vlaanderen zijn universiteiten en 
kennisinstellingen om er nog mee 
samen te werken. 

‘De vrees voor spionage en het lekken 
van kennis naar Chinese militaire 
technologie is terecht en reëel’, zegt Karl. 
‘De geopolitieke wereld verandert. We 
mogen niet naïef zijn. Recent zagen we 
nog hoe een voormalige volksvertegen-
woordiger van het VB jarenlang 
handelde in opdracht van een assertieve, 
buitenlandse mogendheid. Vlaanderen, 
maar ook de EU, moet een tandje 
bijsteken om in de toekomst niet enkel 
onze onderzoekscentra, maar ook onze 
gehele kennisindustrie te beschermen 
tegen buitenlandse inmenging.’

De Vlaamse universiteiten lieten in 2022 
al weten de samenwerking met die zeven 
Chinese universiteiten af te bouwen. 
Vandaag komt Vlaanderen dus met een 
totaalverbod. Dat geldt niet alleen voor 
universiteiten, maar ook voor belang-
rijke kennisinstellingen zoals het 
Leuvense onderzoekscentrum Imec en 
het Gentse biotechinstituut VIB.

Met een opmerkelijke valstrik legde 
Kamerlid Michael Freilich een 
gigantisch datalek bloot. Honderd-
duizenden Europeanen, waaronder 
duizenden Vlamingen, werden het 
slachtoffer van waanzinnige boetes. 
‘Ware maffiapraktijken’, kopte  
The Guardian.

Sinds 2021 kregen tal van mensen een 
boete in de bus nadat ze met de wagen 
Londen hadden bezocht. ‘Ze kregen 
excessief hoge boetes nadat ze in de 
lage-emissiezone reden’, vertelt 
Michael. ‘Ik stelde er parlementaire 
vragen over en stuurde aangetekende 
brieven, maar zonder resultaat.’

Om te achterhalen wie achter het 
datalek zat – het VK mag sinds de 
Brexit namelijk geen Europese 
kentekenregisters meer raadplegen – 
liet Michael zich in Londen zelf 
beboeten. Via de wet op de openbaar-
heid van bestuur achterhaalde hij dat 
een deurwaarderskantoor illegaal 
Belgische gegevens doorstuurde.  
Hij stapte meteen naar de bevoegde 
minister, die vervolgens klacht 
indiende tegen dat kantoor. Daarnaast 
dringt Michael er bij de federale 
regering op aan om via het Europees 
voorzitterschap een einde te maken 
aan die malafide praktijken.

MICHAEL FREILICH ROEPT 
LONDENSE ‘BOETEMAFFIA’ 
HALT TOE

Karl Vanlouwe

Michael Freilich

Tomas Roggeman

Met een schrikbarende 1.850 aanval-
len per jaar blijft de veiligheid op het 
spoor een kritiek punt. Kamerlid Tomas 
Roggeman diende een krachtige 
resolutie in met maatregelen om de 
veiligheid drastisch te verbeteren. 

Concreet ging het om een hervorming 
van Securail, inclusief een gemeenschap-
pelijk communicatieplatform met de 
spoorwegpolitie en een vlottere 
uitwisseling van identiteitsgegevens. 
Tomas pleitte ook voor meer veiligheids-
agenten op treinen en in stations, met de 

mogelijkheid om weerspannige personen 
al te boeien voor de politie ter plaatse is. 
Om mogelijke discussies te voorkomen, 
drong hij ook aan op het gebruik van 
bodycams voor Securail-agenten, wat 
een afschrikkend effect heeft.

Zowel de NMBS als de vakbond 
schaarde zich achter die voorstellen, 
maar dat mocht niet baten. De Vivaldi- 
meerderheid verwierp het voorstel 
zonder blikken of blozen. ‘Politieke 
spelletjes ten koste van de veiligheid van 
reizigers én spoorwegmedewerkers. 
Onbegrijpelijk’, vindt Tomas.

VEILIGHEID OP HET 
SPOOR: VIVALDI WIJST 
PLAN VAN AANPAK AF

FEDERAAL

FEDERAAL
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V E R R E K I J K E R

Wat is er gaande in de Rode Zee?
De Houthi-rebellen uit Jemen grijpen het 
conflict tussen Israël en Hamas aan om  
zich op het wereldtoneel te plaatsen. Uit 
zogenaamde solidariteit met de bevolking in 
Gaza vallen de Houthi’s schepen aan die 
door de Rode Zee varen. Veel van die 
schepen hebben geen enkele link met het 
conflict. Het lijkt er dus op dat de Houthi’s de 
aanvallen doen uit opportunisme, bijvoor-
beeld om de aandacht af te leiden van de 
dramatische humanitaire situatie in Jemen. 
Sinds 2014 woedt in het land een burger-
oorlog. Ondertussen heeft twee derde van de 
bevolking humanitaire hulp nodig en staat 
het gezondheidssysteem op instorten, met 
uitbraken van mazelen, cholera en polio.  
Het zijn problemen die de sjiitische 
rebellen groepering niet onder controle krijgt. 
De groep opteert dan maar voor een conflict 

met het Westen. Het lijdt weinig twijfel dat ze 
training en wapens ontvangt via Iran.

Wat betekent dat voor ons?
De Rode Zee is een van de belangrijkste 
scheepvaartroutes voor de wereldhandel. 
Jaarlijks passeren er 17.000 schepen, zowat 
vijftien procent van de wereldwijde  
maritieme handel. Veel rederijen bevaren nu 
alternatieve routes. Maar een schip van Azië 
naar West-Europa vaart meer dan 6.000 
kilometer om en doet er bijna tien dagen 
langer over als het de omweg langs Kaap de 
Goede Hoop moet maken. De kosten voor 
het verschepen van een container langs die 
route zijn bijna verviervoudigd. Productie-
sites zoals de Volvofabriek in Gent hebben 
tijdelijk de productie stilgelegd bij gebrek aan 
aanvoer. Dergelijke schokken jagen de 
kostprijs van de eindproducten voor de 
consument nog verder omhoog.

Hoe kunnen we reageren?
Midden december kondigden de VS en 
enkele bondgenoten de start aan van operatie 
Prosperity Guardian. Onder die koepel zetten 
ze onder meer patrouilles in om de vrijheid 
van navigatie op de Rode Zee te garanderen. 
Aangezien de Houthi-aanvallen bleven 
voortduren, lanceerden de VS en hun 
bondgenoten enkele gerichte tegenaanvallen 
op wapendepots en lanceerplatformen. 
Hoewel bedoeld om de aanvoerlijnen naar 
Europa open te houden, nam België niet deel 
aan die operaties, in tegenstelling tot 
bijvoorbeeld Nederland. Ook een gecoördi-
neerde EU-reactie kwam rijkelijk laat.  
Pas midden februari lanceerden de bevoegde 
ministers een ‘puur defensieve’ Europese 
maritieme operatie die ‘geen enkele soort 
aanval’ zal uitvoeren. De echte afschrikking 
om onze economie draaiende te houden, lijkt 
alweer van de VS te moeten komen. 

HOUTHI-AANVALLEN IN RODE ZEE 
VERSTOREN MONDIALE HANDEL
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De weg van 

Annick 
De Ridder

Fossielenjacht
Als tante Nicky neemt Annick haar drie 
petekinderen en de neefjes en nichtjes maar 
al te graag op sleeptouw. Niets leukers dan 
samen op fossielenjacht te gaan: het is 
Annicks favoriete en inderdaad misschien 
wel speciale hobby. 

2024

Bedrijfswereld
Als advocate specialiseerde Annick zich in 

bouw-, maritiem en ondernemingsrecht en 
schoolde ze zich bij met een postgraduaat 

corporate finance. Die ervaring zet ze voor 
de N-VA nuttig in. Sinds 2014 in het 
Vlaams Parlement en sinds 2019 als 

schepen in Antwerpen. 

2019

Bomvol energie
Annick voelt zich warm en hecht verbon-
den met haar familie en vrienden, met 
Vlaanderen, met ‘t stad en alle Antwerpe-
naren, met ‘den Antwerp’ en sinds 2013 met 
onze partij. Samen op pad gaan met de 
collega’s en zich volledig smijten in een 
loopwedstrijd: al die laagjes geven haar  
veel energie.

2014

Geen blad voor de mond
In 2001 werd Annick districtsraadslid en in 

2007 gemeenteraadslid in Antwerpen. Als 
25-jarige voorzitter van Jong Vld Antwerpen 

kwam ze in het Vlaams Parlement terecht. 
Daar had haar stoutmoedige optreden tegen 
het migrantenstemrecht veel mee te maken. 

Principes zijn belangrijk.

2004

1983
Leve onze haven
Annick kreeg de havenmicrobe mee van 
haar vader, die scheepsagent en expediteur 
was. Hij nam haar al van jongs af aan mee 
naar de haven en aan boord van de 
allergrootste vrachtschepen. Dat Annick in 
2018 Antwerps havenschepen werd, was 
een kinderdroom die in vervulling ging. 
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O ud-luitenant-generaal Marc Thys zei een 
tijdje geleden: als er vandaag een oorlog 
uitbreekt, moet ons leger na enkele  
uren al met stenen beginnen gooien.  
Hoe erg is het gesteld met onze  
Belgische defensie?
‘Dat munitietekort is vandaag het 
grootste probleem. Dat is nochtans niet 
moeilijk op te lossen, maar dan gaat het 
onmiddellijk over budgetten en 
politieke deals. Dat blijkt in België, 
meer dan in andere landen, toch 
bijzonder moeilijk te liggen. De 
komende jaren zal zowat elk voer-, 
vaar- en vliegtuig vervangen worden, 
maar de vraag is of dat wel genoeg is. In 
het geval van een grootschalig conflict 
durf ik vandaag te zeggen van niet.’

In welke richting moet volgens u het 
Belgische leger evolueren?
‘Ik denk dat we vooral goed moeten 
kijken naar wat er in Oekraïne gebeurt. 
Luchtafweer, zowel voor steden als voor 
fronttroepen, is cruciaal. Dat ontbreekt 
volledig in de Belgische defensie. Ook 
het nut van drones mag niet onderschat 
worden. Daarnaast lijkt opnieuw 
investeren in zware voertuigen, tanks  
en pantservoertuigen op rupsbanden, 
een must.’ 

De roep om een sterker en meer 
gestroomlijnd Europees leger klinkt 
opnieuw luider. Hoe realistisch is dat? 
Moeten we niet eerst inzetten op een 
Europese defensie-industrie?

‘Een Europees leger kan er pas komen 
als de lidstaten afzonderlijk hun 
schaapjes op het droge hebben. Dat is 
nu nog onvoldoende het geval. Wel  
volg ik de oproep om meer te gaan 
consolideren op het vlak van systemen. 
Maar ook zoiets moet volgens mij van 
onderuit komen, van bedrijven die zelf 
beslissen om over de landsgrenzen heen 
nauwer te gaan samenwerken.’ 

‘Daarenboven dacht men na de val van 
de Sovjet-Unie dat er nooit meer een 
oorlog zou komen. Dertig jaar lang 
waren besparingen en inkrimpingen 
daardoor de norm. Nu we toch op het 
omgekeerde lijken af te stevenen, moet 
die tanker gekeerd worden. Maar nog 

Journalist Kasper Goossens

‘ER STAAN VEEL POTJES OP 
OVERKOKEN. EN WIJ ZIJN 
NIET VOORBEREID’

Als freelancejournalist hanteert Kasper Goossens voor verschillende 
media de pen. Ook op X, het voormalige Twitter, neemt hij geen blad 
voor de mond. Zijn expertise: defensie en geopolitiek. LEO sprak met 
hem over de noodzakelijke investeringen in Defensie, Europese 
samenwerking en onze maritieme belangen.

In deze rubriek laten we een extern expert aan het 
woord. Hij of zij is niet partijpolitiek gebonden en 
verwoordt niet noodzakelijk het standpunt van de N-VA.
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niet iedereen is mee in dat verhaal. 
Banken weigeren leningen aan 
defensiebedrijven, omdat wapens als 
‘niet ethisch’ beschouwd worden. Maar 
zo kan die industrie natuurlijk niet 
opschalen.’

Een sterkere Europese defensie zou ook 
een dam zijn tegen een te grote afhanke-
lijkheid van de VS. Hoe verenigen we dat 
met onze rol in de NAVO?
‘Beide kunnen elkaar perfect aanvullen. 
Iedereen heeft baat bij een efficiënter 
Europees apparaat. Tegelijk is de vraag 
wat er nog zal overblijven van de NAVO 
als Trump opnieuw verkozen raakt in 
de VS. Een sterke Europese defensie is 
gewoonweg een noodzaak. Dat kan de 
NAVO alleen maar ten goede komen.’

De kans dat er Russische tanks over  
de Meir rollen lijkt bijzonder klein, maar 
volgens u is de dreiging van een of  
andere Russische agressie toch reëel?
‘Er zijn heel wat manieren van oorlogs-
voering. De Baltische landen hebben 
bijvoorbeeld wel een echte landoorlog te 
vrezen, en ook dan zijn wij betrokken 
partij. Tegelijk kan een aanval op België 
ook niet helemaal uitgesloten worden. 
Brussel is een van de belangrijkste 
steden ter wereld, en het zenuwcentrum 
voor de EU en NAVO. Daarnaast heb je 
nog andere manieren om oorlog te 
voeren, via informatie en propaganda, 
wat nu al goed lijkt te werken voor 
Poetin, en cyberaanvallen.’

Is het stilaan overkokende potje in het 
Midden-Oosten geen groter gevaar?  
En dan zijn er nog China en Taiwan.
‘Er zijn veel potjes die overkoken. In 
Afrika komen steeds meer militaire 
junta’s aan de macht, Venezuela dreigt 
met een invasie van Guyana, en Servië 

en Kosovo komen regelmatig opnieuw 
in het nieuws. Wat weinig mensen 
beseffen, is dat al die zaken rechtstreeks 
met elkaar verbonden zijn. Russen 
gebruiken Iraanse en Noord-Koreaanse 
raketten en drones, Hamas vecht met 
Russische en Chinese wapens, en 
huurlingen van Wagner dienen als 
instructeurs voor soldaten in Mali. Het 
is een groot multicontinentaal potje dat 
op overkoken staat. En wij zijn er niet 
op voorbereid.’

We hebben het in deze LEO ook over de 
situatie in de Rode Zee. Waarom heeft 
een land als België überhaupt een  
marine nodig?
‘België heeft een korte kust, maar 
gigantische maritieme belangen. De 
helft van onze handel verloopt via de 
zee, in de Noordzee liggen windmolen-
parken en datakabels, zo’n 250 koop-
vaardijschepen varen onder Belgische 
vlag, en met Antwerpen hebben we een 
van ’s werelds grootste havens. Dat alles 
moet je natuurlijk wel kunnen bescher-
men. In de Rode Zee zijn marine-
schepen nu nodig om de doortocht van 
koopvaardij te garanderen.’

Wat vind je van de plannen van Defensie-
minister Dedonder (PS) om meer  
reservisten aan te trekken?
‘Iedereen oproepen om reservist te 
worden is één zaak. Maar in de praktijk 
zijn er te weinig middelen om het 
reservistenkorps snel fors op te 
schroeven. Achter die oproep horen een 
visie, strategie, budget. Dat lijkt allemaal 
te ontbreken. Als je tegelijk hoort dat 
Dedonder de GMO, de Gespecialiseerde 
Militaire Opleiding, wil schrappen: dat 
is net wat een reservist ook een deeltje 
militair maakt. Als je de GMO schrapt, 
wat is dan het nut van reservisten?’ 

45 procent van de sociale 
woningen die vorig jaar 
opgeleverd werden, heeft 
zonnepanelen. Daarmee 
zet de stijgende trend van 
de afgelopen jaren zich 
verder. Dat blijkt uit cijfers 
van Vlaams Parlementslid 
Allessia Claes.

Straffe kost: geen enkele 
volksvertegenwoordiger 
kreeg vanuit de oppositie 
meer wetsvoorstellen 
goedgekeurd dan Michael 
Freilich. Recent nog over de 
invoering van e-facturatie 
tussen ondernemingen. 
Daardoor zullen onze 
bedrijven jaarlijks meer 
dan honderd miljoen euro 
besparen.

Het Europese Hof voor 
de Rechten van de Mens 
oordeelde dat het verbod 
op onverdoofd slachten niet 
in strijd is met het Europese 
Verdrag voor de Rechten 
van de Mens. Vlaams 
minister van Dierenwelzijn 
Ben Weyts reageert 
opgetogen: ‘We schrijven 
vandaag geschiedenis.’

De OVAM-zwerfvuil-
handhavers maakten in 
2023 een recordaantal van 
maar liefst 8.311 verslagen 
op: een stijging van 65 
procent in vergelijking 
met 2022. De handhavers 
zijn sinds 2021 actief, 
op initiatief van Vlaams 
minister van Omgeving 
Zuhal Demir. 

Geflitst
‘Wat zal er nog overblijven van 
de NAVO als Trump opnieuw 
verkozen raakt?’ ☀

💸

🐑

♻

B U I T E N W A C H T
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e ‘occasioneel verkozenen’, noemde de 
pers enkele van de kandidaten die bij  
de stevige verkiezingsoverwinning van 
de N-VA in 2010 verkozen raakten, 
vaak vanop plaatsen die doorgaans 
omschreven worden als steun- of 
strijdplaatsen. ‘De journalisten zochten 
ons wel op, ja. Met het idee dat we 
allemaal lomperiken waren die er niets 

van kenden. Maar dat is snel gekeerd.  
Ik vond mijn plek in het parlement. 
Dankzij de goede begeleiding, mag ik 
toch wel zeggen. Jan Jambon was toen 
onze fractievoorzitter. Hij was streng 
maar motiveerde ons ook. In de 
oppositie was het natuurlijk ook een 
pak leuker als parlementslid’, zegt Jan. 

Sympathie van Kamerpersoneel
Tussen alle historici, advocaten en 
andere gediplomeerde mensen is 
havenbediende niet de meest voor de 
hand liggende achtergrond om het tot 
parlementslid te schoppen. ‘Dat heeft 
me nooit parten gespeeld’, zegt Jan 
daarover. ‘De ondersteuning was prima 
en om de een of andere reden kreeg je 
ook meer sympathie van het Kamer-

personeel. Nu zitten er wel meer 
gewone werkmensen in het parlement. 
Maar dat zijn bijna allemaal  
communisten.’ (lacht)

In 2014 verkaste Jan naar de lijst voor 
het Vlaams Parlement. Ook toen als 
backbencher en alweer op een strijd-
plaats. Dat strijden ging hem goed af, 
want Jan mocht opnieuw de eed 
afleggen als volksvertegenwoordiger. 
‘Vanaf het moment dat ik voor de eerste 
keer verkozen geraakte, bezocht ik 
zoveel mogelijk lokale afdelingen. Dat 
verwacht de partij ook van jou, en ik 
heb mijn job goed gedaan. Zo bouw je 
steun op. Ik voerde ook een positieve 
campagne. Dat heeft allemaal geholpen, 
vermoed ik.’

Moeilijke draai
Van de oppositie in de Kamer naar de 
meerderheid in het Vlaams Parlement 
was voor Jan een grote stap. ‘Het 

D

Jan Van Esbroeck stond weliswaar mee aan de wieg 
van de lokale N-VA in de Noorderkempen, zijn zesde 
plaats op de Kamerlijst bij de verkiezingen van 2010 
was eerder een kwestie van ‘zet me daar maar, we 
zien wel’. Prompt geraakte Jan verkozen, en dat 
deed hij in 2014 nog eens over voor het Vlaams 
Parlement. In 2019 was het voorbij en keerde hij 
terug naar zijn job in de haven. Ondertussen vocht 
hij ook een strijd op een heel ander front. 

‘IK WAS GEEN 
REBEL. MAAR 
IK LIET ME NIET 
OPZIJZETTEN’

VOORMALIG PARLEMENTSLID 
JAN VAN ESBROECK
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 1. 
In 2010 legde Jan de eed af  
als Kamerlid�

 2. 
In 2013 werd bij Jan een eerste 
keer kanker vastgesteld� Later 
overwon hij de ziekte een tweede 
keer�

 3. 
Amper hersteld van zijn ziekte 
fietste Jan mee met de 1000 km 
voor Kom op tegen Kanker�

 4. 
Jans voornaamste bezigheid: 
'oupa' zijn voor de kleindochter�

Vlaams Parlement is meer functioneel. 
Sommigen noemen het een veredelde 
gemeenteraad. Je bent inderdaad vaak 
met soortgelijke projecten bezig, alleen 
op een grotere schaal. Het was moeilijk 
om daar mijn draai te vinden, ik geef 
dat eerlijk toe. We waren ook met velen. 
Dan is het moeilijker een thema te 
claimen. En de zaken waarmee ik me 
bezighield, zoals de commissie 
Buitenlandse Zaken, daarmee haalde je 
niet veel media. Spijtig genoeg is dat 
vaak het enige wat telt.’

Toch wist Jan op enkele onderwerpen 
zijn stempel te drukken. Als Kamerlid 
was hij al het gezicht van het N-VA- 
horecaplan, wat hij verderzette als 
Vlaams Parlementslid. ‘In de wandel-
gangen ging iedereen akkoord met ons 
plan, maar ze stemden wel allemaal 
tegen. Ik heb dat altijd vreemd 
gevonden: een politicus die achter de 
schermen zegt voorstander te zijn, om 

het dan in het halfrond te gaan 
afbranden. Ik zou dat niet kunnen.’

Parlement het zwijgen opgelegd
‘Ik was absoluut geen rebel, maar ik liet 
me ook niet zomaar opzijzetten. In mijn 
strijd voor de Catalaanse kwestie kreeg 
ik wel eens intern de suggestie om het 
kalmpjes te doen, maar zo werkt dat niet 
bij mij. Eens ik achter iets sta, ga ik er 
volledig voor.’ Zo legde Jan het hele 
halfrond het zwijgen op door een 
minuut stilte te eisen én te krijgen voor 
de Catalaanse gevangenen.

Ondertussen dook er bij Jan een strijd 
van een heel ander kaliber op: kanker. 
Jan won die strijd. Amper hersteld van 
zijn ziekte kroop hij tijdens de 1.000 
kilometer voor Kom op tegen Kanker 
op een racefiets om 125 kilometer van 
het parcours mee te fietsen. ‘Ik had 
nauwelijks getraind. Afgezien dat ik 
heb! Laten we zeggen dat het vooral op 

karakter was dat ik de eindmeet haalde. 
En een paar duwtjes in de rug.’ (lacht)

Fiere ‘oupa’
Enkele jaren later sloeg de kanker 
opnieuw toe. ‘Vreemd genoeg ben ik 
niet hervallen, maar was het een 
volledig andere kanker. Ze hebben 
gelukkig alles kunnen wegsnijden, al 
zijn mijn stembanden wel geraakt. Dat 
heeft ook meegespeeld in mijn 
beslissing om volledig te stoppen met de 
politiek en terug te keren naar mijn 
oude job. Ik vind het eerlijk gezegd zalig 
om thuis te komen en niets meer te 
moeten doen. Geen vergaderingen, 
eetdagen, campagnes. Het is goed 
geweest. Tijd voor rust en andere  
prioriteiten. Zoals mijn eerste klein-
dochter. Zij werd verwacht toen mijn 
kanker werd ontdekt. Dat heeft me een 
ongelofelijke boost gegeven om te 
vechten. Nu ben ik een fiere ‘oupa’, zoals 
mijn kleindochter me noemt.’ 

H O E  I S  H E T  N O G  M E T …
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 UW LIDKAART IS UW TICKET VOOR 
 EEN WELVAREND VLAANDEREN 
Hernieuwde u uw lidmaatschap voor  
31 december? Dan maakte u automatisch 
kans op een ballonvaart voor twee 
personen. De gelukkige winnaar van die 
wedstrijd is Willy uit Ledeberg. Hij schenkt 
de tickets aan zijn zoon, die eveneens 
N-VA-lid is. Proficiat allebei! 

Is onze vraag om uw lidmaatschap te 
vernieuwen aan uw aandacht ontsnapt? 
Geen nood. Surf snel naar mijn.n-va.be en 
blijf lid met een online betaling. Of 
contacteer de Ledenadministratie op  
02 219 49 30 of via leden@n-va.be.  
Zo bouwt u mee aan de weg naar een 
welvarend Vlaanderen.

 DOWNLOAD DE N-VA-APP 
Bent u graag op de hoogte van het reilen 
en zeilen van de N-VA? Dan is onze app 
onmisbaar voor u!  

Luister naar de interessantste verhalen via 
de podcast Studio Vlaanderen. Bekijk de 
boeiendste mediaoptredens van Bart De 

1

2

Wever en andere toppers op de videofeed. 
Mis geen enkele lokale of nationale 
activiteit dankzij het handige overzicht met 
alle N-VA-evenementen. En test uw kennis 
over de partij met toegankelijke quizjes.

Download gratis de N-VA-app in de App 
Store van uw iPhone of de Google Play 
Store op uw Android-telefoon. Of surf naar 
www.n-va.be/app.

 SPORT MEE VOOR EEN VLAANDEREN 
 IN VORM 
De N-VA bouwde een mooie traditie op om 
talrijk en zichtbaar aanwezig te zijn op de 
grote Vlaamse sportevenementen. Dat 
willen we nog versterken, met een heuse 
N-VA-sportploeg die zal deelnemen aan 
zes grote sportevenementen: 10 Miles in 
Antwerpen, Engie Stadsloop Gent, 20 km 
door Brussel, Nacht van Vlaanderen in 
Torhout, De Gordel in de Vlaamse Rand en 
Dwars door Hasselt. 

Trekt u af en toe de loop- of fietsschoenen 
aan? Wilt u graag samen met andere 
partijleden sporten? Meld u dan aan en 

3

sport mee voor een Vlaanderen in vorm! 
Als lid van de N-VA-sportploeg krijgt u een 
exclusief N-VA-sportshirt ‘Vlaanderen in 
vorm’ bij deelname aan een van de 
geselecteerde evenementen.

U vindt alle informatie op  
www.n-va.be/sportploeg.

 10 MILES 
Het eerste van die zes sportevenementen 
is de Antwerp 10 Miles op zondag 21 april. 
Deelnemen is gratis, maar we vragen u 
wel om een bijdrage naar keuze te storten 
voor het goede doel. Om extra geld in het 
laatje te brengen voor het goede doel, kan 
u bijvoorbeeld aan uw familieleden, 
vrienden of kennissen vragen om uw 
deelname aan deze loop te sponsoren.

Wilt u deelnemen? Schrijf u dan voor 
donderdag 4 april in via  
david.dogge@n-va.be. U kan deelnemen 
aan de 10 Miles (16 km), de Short Run  
(6,8 km) en de Kids Mile (1,8 km).  
Wenst u onze lopers te sponsoren? 
Dat kan tot 18 april door te storten op 

4
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V A N  D E  P A R T I J
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7rekeningnummer BE23 7512 0231 8091 
van N-VA Stad Antwerpen met vermelding 
van ‘10 Miles’ en de naam van de 
deelnemer die u sponsort.

 BEN BIJ DE LES 
Het Vlaamse onderwijs moet opnieuw 
wereldtop worden. Wat heeft de N-VA de 
voorbije jaren gedaan om de 
onderwijstanker te keren? Wanneer gaan 
we daarvan de resultaten zien? Hoe ziet 
de N-VA de toekomst van ons onderwijs? 
Vlaams minister van Onderwijs Ben Weyts 
legt het uit in zijn onderwijsronde ‘Ben bij 
de les’. Deze maand doet hij dat in de 
provincies Oost-Vlaanderen, Antwerpen en 
West-Vlaanderen: 

• Maandag 4 maart met Koen Daniëls 
(ICC, Gent)

• Maandag 11 maart met Bart De Wever 
en Kathleen Krekels (Ter Elst, Edegem)

• Maandag 18 maart met Wilfried 
Vandaele (CC De Brouckère, Torhout)

5
Wilt u ‘Ben bij de les’ 
bijwonen? Dat kan gratis. 
Vooraf inschrijven is 
noodzakelijk en kan via 
www.n-va.be/onderwijsronde

 PRIK DE DAG 
In de aanloop naar de verkiezingen op  
9 juni organiseert de N-VA enkele grote 
evenementen. Noteer de volgende data 
alvast in uw agenda om er samen met ons 
een daverend succes van te maken: 

• Zondag 28 april: groot verkiezings-
congres (Gent)

• Zondag 2 juni: familiedag in  
ZOO Planckendael (Mechelen)

6

 NEDERLANDS-VLAAMSE  
 SAMENWERKING 
De Nederlands-Vlaamse samenwerking is 
al veertig jaar een rode draad door de 
bezigheden van Vlaams fractievoorzitter 
Wilfried Vandaele. 

Hij was beroepshalve algemeen secretaris 
van de Nederlands-Vlaamse stichting 
Algemeen-Nederlands Congres en later 
van de Commissie Cultureel-Verdrag 
Vlaanderen-Nederland. De Nederlandse 
koningin gaf hem in 1996 de titel Officier 
in de Orde van Oranje-Nassau. Als 
volksvertegenwoordiger werd Wilfried in 
2009 lid van de Interparlementaire 
Commissie voor de Nederlandse Taalunie. 
Op 2 oktober 2023 zat hij een laatste keer 
de vergadering van de Interparlementaire 
Commissie voor. 

De Nederlandse ambassadeur Pieter-Jan 
Kleiweg de Zwaan huldigde Wilfried 
onlangs voor zijn jarenlange inzet voor de 
Nederlands-Vlaamse samenwerking.

7
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‘Zonder onze organisatie 
zoals die nu geleid wordt, 
zouden we maar de helft 
waard zijn’

Een comité van toezicht, dat klinkt als 
een streng auditorgaan.
‘Het is een controleorgaan. Het comité 
is gemachtigd om toezicht te houden op 
de beslissingen van het partijbestuur 
over de administratieve coördinatie en 
het personeelsbeleid, het beheer van 
propaganda, het pers- en mediabeleid, 
de begroting, de rekeningen en het 
beheer van de partijdiensten en de 
nevenorganisaties. We zijn natuurlijk in 
de eerste plaats een politieke partij, 
maar de N-VA is ook een onderneming, 
en niet zo’n kleine. Dat vereist veel 
middelen. Het is belangrijk dat alles 
correct verloopt en dat daarop een 
autonoom toezicht is.’

Zelfs in ons eigen ledenblad durven we 
dan de boude vraag stellen: verloopt  
alles correct?
‘Het democratische gehalte van de partij 
vertaalt zich ook in de interne werking. 
We stellen vanuit het comité vaak 

concrete, directe en soms prangende 
vragen, en we krijgen daarop altijd een 
goed en duidelijk antwoord. De 
adviezen die we geven, worden ook 
effectief meegenomen naar het dagelijks 
bestuur. Ik wil ook een bloemetje 
werpen naar de collega’s van de 
boekhouding, die de cijfers altijd op tijd 
en overzichtelijk aanleveren.’

Dat de N-VA ook een bedrijf is, zal  
sommige mensen misschien vreemd in 
de oren klinken?
‘Toch is het zo. En in al mijn 
onafhankelijk heid kan ik zeggen dat  
dat bedrijf goed geleid wordt. We staan 
daar misschien te weinig bij stil. Het 
gaat altijd over onze politieke kop-
stukken, de campagne, de grote 
politieke strategieën en thema’s, maar 
zonder onze organisatie zoals ze nu 
geleid wordt, zouden we maar de helft 
waard zijn en dus ook maar de helft 
kunnen doen.’

We besturen de N-VA zoals we de  
overheid zouden willen besturen?
‘Het gaat een heel stuk verder. Wij 
runnen het N-VA-bedrijf eerder vanuit 
een privé-standpunt. We denken heel 
goed na over hoe we onze middelen 
besteden. We zorgen voor een stevige 
appel voor de dorst, want we hangen 
voor onze inkomsten af van het aantal 
zetels dat we halen. Eigenlijk moeten we 
ervoor zorgen dat we minstens een 
legislatuur, en bij voorkeur twee 
legislaturen kunnen overbruggen. Dus 
moet je op lange termijn denken. 
Vandaar onze investeringen in vastgoed. 
Daarop kwam wel wat commentaar, 
maar het geeft ons ruggensteun in 
eventueel moeilijkere tijden.’

Dan moeten we het onvermijdelijk  
hebben over de partijdotaties.
‘Er is de politieke kant van het verhaal: 
je kan niet zeggen dat wij nog niet 
geijverd hebben voor een verminde-
ring van die dotaties. Los daarvan gaat 
het hier over maatschappelijk geld.  
Het is onze verantwoordelijkheid om 
die middelen in eer en geweten te 
besteden. We hebben ook een 
verantwoordelijkheid naar onze 
personeelsleden, onze leden én onze 
kiezers om onze middelen als een 
goede huisvader te beheren. Dat we dat 
op zo’n professionele manier doen, is 
natuurlijk sterk in het politieke 
landschap. Maar zelfs als we er 
eindelijk in slagen om die dotaties te 

Van bij de oprichting van de N-VA is 
de werking van onze partij sterk 
verankerd in statuten. Zo is het 
hoogste beslissingsorgaan het 
partijcongres, dus de facto de leden. 
In de dagelijkse werking is de 
partijraad het hoogste orgaan.  
Vanuit die raad worden ook enkele 
commissies aangesteld, die bestaan 
uit vrijwilligers. Daaronder het comité 
van toezicht, met als voorzitter  
Philip Roosen. 

‘De N-VA is ook een bedrijf. En 
dat bedrijf wordt goed bestuurd’

‘Dat we onze partij zo professioneel besturen,  
is ongezien in het politieke landschap�’

Philip Roosen, voorzitter comité van toezicht

A C H T E R  D E  S C H E R M E N
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V O O R  E E N  G O E D  B E G R I P

In een adem

Wanneer het voor werklozen 
financieel interessanter is om 
werkloos te blijven in plaats van 
te werken, spreekt men van een 
werkloosheidsval.

Werkloosheidsval

We hebben het over een werkloos-
heidsval wanneer iemand financi-
eel beter af is in de werkloosheid 
dan wanneer hij of zij werkt voor 
een laag loon. Daarbij telt niet 
louter het verschil tussen de 
uitkering en het loon. Want wie 
werkt, heeft ook heel wat andere 
uitgaven. Denk maar aan de kosten 
voor kinderopvang, aangepaste 
kledij of verplaatsingskosten. 

Bij een uitkering horen bovendien 
heel wat andere voordelen zoals 
verhoogde kinderbijslagen, studie - 
beurzen of een sociaal energietarief. 
De werkloosheidsval neemt al die 
factoren in beschouwing. 

Het hoeft geen betoog dat het 
risico om in België in die werkloos-
heidsval te belanden bijzonder 
hoog is. We kennen de hoogste 
lasten op arbeid ter wereld, een 
enorm gulle sociale zekerheid – 
ook voor wie niet werkt – en 
werkloosheidsuitkeringen die 
onbeperkt zijn in de tijd. 

Daarom pleit de N-VA consistent 
voor een fiscale hervorming die de 
lasten op arbeid verlaagt, voor een 
activerend sociaal beleid dat ervoor 
zorgt dat werken altijd meer 
opbrengt dan niet werken, en voor 
het beperken van de werkloos-
heidsuitkeringen in de tijd.

verlagen, zullen we de middelen die 
voorhanden zijn op een even professio-
nele manier behartigen.’

Je bent ook voorzitter van het arrondisse-
menteel bestuur (AB) van Halle -Vilvoorde. 
Dat is een heel andere rol?
‘Ja, absoluut. Ik doe dat vooral omdat ik 
vind dat ik iets moet terugdoen voor de 
partij die me alle kansen gegeven heeft 
in mijn gemeente. (Philip is eerste 

schepen in Grimbergen, red.) Het AB is 
een echelon binnen onze partij die een 
belangrijke rol kan spelen, niet het 
minst in de aanloop naar de verkiezin-
gen. Er is bovendien heel wat dossier-
kennis aanwezig bij de bestuursleden. 
Het zou zonde zijn als de afdelingen 
daarvan geen gebruik konden maken. 
Een warme oproep dus aan de  
afdelingen: maak nog meer gebruik van 
je arrondissementeel bestuur!’ 
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Vreemde Vlamingen
Hoe maken we van Vlaanderen 

een geïntegreerde samenleving? 
Welke drempels ervaren 
inburgeraars? Waarom zijn er 
nieuwkomers die onze waarden 
en normen omarmen en anderen 
die ervoor kiezen om buiten onze 
Vlaamse maatschappij te leven? 
Welke stappen heeft Vlaanderen in 
dat verhaal ondernomen en welke 
moeten nog genomen worden? 
Vlaams Parlementsleden Maaike 
De Vreese en Nadia Sminate kijken 
kritisch naar het beleid, analyseren 

en evalueren� Ze nemen de 
handschoen op met tien  
vernieuwende en doortastende 
voorstellen rond inburgering en 
integratie om het debat te voeden� 

Vreemde Vlamingen van Maaike 
De Vreese en Nadia Sminate werd 
uitgegeven door Doorbraak� De 
auteurs lichten enkele van hun 
voorstellen toe in aflevering 41 van 
de podcast Studio Vlaanderen�

5x gratis
Vijf lezers krijgen van ons een 
exemplaar van Vreemde Vlamingen� 
Ze moeten wel het antwoord 
kennen op de vraag: ‘Wie was de 
eerste Vlaamse N-VA-minister van 
Inburgering’?
 

Dood spoor
Vlaanderen heeft zichzelf 

vastgereden� Snelwegen slibben 
dicht� Treinen rijden niet op tijd 
of helemaal niet� En De Lijn mist 
vaak de bus� Vlaanderen zit met 
een mobiliteitsknoop in zijn maag� 
Hoe is het zover kunnen komen? 

Hoe krijgen we die knoop ontward? 
‘Dwarsligger’ Marc Descheemaecker 
vertelt in Dood spoor een verhaal 
van politieke compromiscultuur, 
absurde benoemingen, halfslach-
tige maatregelen en hopeloos 
versnipperde bevoegdheidsniveaus� 
Hij tekent bovendien een 
totaalvisie uit voor betere mobiliteit 
in de nabije toekomst� Saneren, 
responsabiliseren en structurele 
hervormingen moeten het land 
weer op de rails zetten�

Dood spoor. Ideeën van een 
dwarsligger is een uitgave van 
Ertsberg� Ook in aflevering 40 van 
de podcast Studio Vlaanderen 
staat Marc Descheemaecker stil bij 
de problemen met ons openbaar 
vervoer�

3x gratis
Drie lezers krijgen van ons een 
exemplaar van Dood spoor� Ze 
moeten wel het antwoord kennen 
op de vraag: ‘In welke kieskring 
duwt Marc Descheemaecker 
binnenkort de Kamerlijst van de 
N-VA?’

Welkom in de doekomst!
Op initiatief van Vlaams minister- 

president Jan Jambon zag Flanders 
Technology & Innovation (FTI) het 
daglicht: een strategisch tienjaren-
project dat Vlaanderen op de kaart 
moet zetten als modelnatie op het 
vlak van technologie en innovatie� 
Tussen 16 en 22 maart vinden 
dankzij FTI honderden events, expo’s, 
tech talks en workshops plaats in 
Gent, Kortrijk, Hasselt, Brussel, 
Leuven en Antwerpen� En tijdens de 
Open Technologie- en Innovatiedag 
op zondag 17 maart openen  
250 bedrijven, onderwijs- en 
zorg instellingen de deuren�

De kers op de taart wordt het 
slotfestival op 23 en 24 maart: een 
tweedaags evenement in het 
Antwerpse Sportpaleis en de Lotto 
Arena� Van 10 tot 18 uur kan u zich 
daar samen met uw gezin laten 
verwonderen door technologie van 
eigen bodem en u laten inspireren 
door innovatieve en interactieve 
thema’s� Op fti�events/slotfestival 
vindt u het programma en kan u 
toegangstickets bestellen�

50x gratis familieticket
Een ‘Drone Race’ beleven vanop 
de eerste rij? Deelnemen aan 
workshops met Nerdland en 
Technopolis? Stuur als de bliksem 
een mail naar LEO@n-va�be met 
de vermelding ‘FTI Slotfestival’ 
in de onderwerp regel� De vijftig 
eerste inzendingen krijgen een 
familieticket cadeau�

Welkom in de 
Doekomst.
Tickets & info fti.events

Win 50 familietickets voor het FTI slotfestival

Stuur uw antwoord voor  
15 maart naar  

LEO@n-va.be of Redactie 
LEO, Koningsstraat 47 bus 6, 

1000 Brussel. Het juiste  
antwoord en de 
winnaars vindt u 

vanaf 18 maart terug op 
www.n-va.be/meerwaarde�
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Culinaire tettengekken
Sicilië is het grootste eiland van de Middellandse 
Zee. Het telt vijf miljoen inwoners en al evenveel 
lekkere gerechten. De eetgewoonten van de 
Sicelioten waren het onderwerp 
van talrijke verhandelingen van 
Griekse geleerden. Het aller-
eerste kookboek werd trouwens 
geschreven door een Siciliaan, 
Miteco Siculo. Er is maar een 
zinnetje overgebleven uit dit 
boek uit de vijfde eeuw vóór 
Christus. In het Dorisch staat er 
te lezen hoe je de cepolavis moet 
bereiden. Opvallend is dat 
Miteco aanraadt om er kaas bij te 
serveren. De grootste invloed op 
de Siciliaanse keuken kwam er 
met de komst van de Arabieren in 827. Zij 
brachten hun favoriete voeding mee zoals rijst, 
pistachenoten, citrusvruchten, suikerriet en 
introduceerden er zoetigheid zoals de nu wereld-
beroemde cannoli en de granita, een soort sorbet 
geproduceerd met sneeuw van de Etna. De 
spaghetti die men vandaag in de supermarkt kan 
kopen, werd onder de Arabische dominantie in 
Sicilië uitgevonden, en niet, zoals weleens beweerd 
wordt, door Marco Polo uit China meegebracht. 
Naast Franse is er ook Spaanse invloed: de 
Aragonezen introduceerden in de 14de eeuw de 
gefrituurde bereidingen en het pan di spagna, 
vandaag een essentieel element voor het Siciliaanse 
gebak. De wereldkeuken? Dat is gewoon een 
Siciliaanse uitvinding! 

Sicilianisme
De culinaire kroon wordt echter gespannen door 
een wit van marsepein met een knalrode kers erop. 
Deze minne di Sant’Agata uit Catania zijn een 
variant van wat in pre-woketijden een negerinnen-
tet werd genoemd. Alle Catanezen zijn verplicht 
tettengek als hommage aan de beschermheilige 
van de stad, Sant’Agata. Omdat zij in de derde 
eeuw niet op de avances van de heidense stad-
houder wilde ingaan, werd ze in de kerker gegooid, 
gefolterd, met laaiende fakkels bewerkt en werden 
haar borsten geamputeerd. En als eerbetoon aan 
deze sterke vrouw eten de Catanezen dus een  
zoete borst. 

De Siciliaanse keuken weerspiegelt de geschiedenis 
van het eiland. Ook het Siciliaans doet dat met al 

zijn leenwoorden, tot uit het 
Catalaans toe. Feniciërs, 
Grieken, Romeinen, Vanda-
len, Ostrogoten, Byzantijnen, 
Arabieren, Normandiërs, 
Spanjaarden, Habsburgers … 
De Sicilianen hebben vele 
meesters mogen dienen. 
Hoedje af voor zoveel 
onderdanigheidsflexibiliteit. 
Die flexibiliteit wordt 
trouwens heerlijk uitgebeeld 
door hét Siciliaanse symbool 
bij uitstek, de triskelion 

oftewel het hoofd van Medusa met drie benen. 
Doorheen de vele eeuwen klonk de roep om een 
onafhankelijk Sicilië meermaals. In 1943 zette de 
Muvimentu pâ Nnipinnenza da Sicilia het 
sicilianisme weer op de politieke kaart. De MIS 
werd later opgevolgd door partijen als Siciliani 
Liberi en de Movimento per le Autonomie. In een 
centrumrechtse alliantie schopte voorzitter 
Raffaele Lombardo van deze MpA het in 2008 tot 
presidente della regione Siciliana. In 2012 moest hij 
na een beschuldiging van te nauwe banden met de 
maffia, een ander typisch Siciliaans streekproduct, 
aftreden. Begin 2022 werd hij uiteindelijk 
vrijgesproken en stapte hij triskeliongewijs weer de 
politieke arena in. Waarom de Sicilianen zo 
Siciliaans zijn? Joost mag het weten. 

WAAROM DE 
SICILIANEN ZO 
SICILIAANS ZIJN

C O L U M N  –  W A A R O M  E E N  V O L K  Z O  V O L K S  I S

Joost Houtman zoekt in deze column een antwoord op de vraag wat er zo 
typisch is aan een welbepaald Europees volk. En ja, Joost mag het weten.

Joost Houtman is auteur 
van Et alors? Waarom de 
Fransen zo Frans zijn, dat 
in februari 2022 
verscheen. Eerder schreef 
hij ook Bella Figura 
– Waarom de Italianen zo 
Italiaans zijn en De Rest 
Is Parking – Waarom de 
Antwerpenaren zo 
Antwerps zijn.
Joost presenteert ook de 
N-VA-podcast Studio 
Vlaanderen.

‘DE 
WERELDKEUKEN? 
DAT IS EEN 
SICILIAANSE 
UITVINDING’
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Telkens de geldstromen van noord naar 
zuid ter sprake komen, duikt de 
dooddoener op dat de Vlamingen niet 
moeten zeuren over de miljarden euro 
die jaarlijks belanden bij de Brusselaars 
en de Walen. Want is dat geen solidair tegengebaar voor  
de negentiende-eeuwse situatie? Het antwoord is neen,  
want er vloeit al Vlaams belastinggeld naar Wallonië  
sinds 1830.

Tot dat inzicht kwam wijlen professor Juul Hannes (1938-2012) 
in zijn boek De mythe van de omgekeerde transfers. Fiscale 
prestaties van Vlaanderen, Wallonië en Brabant, 1832-1912. 
Door belastingrapporten uit te pluizen, kwam de Gentse 
hoogleraar economische geschiedenis tot het besluit dat de 
Vlamingen op tal van terreinen gevoelig meer betaalden dan de 
Waalse landgenoten. 

In de periode 1832-1912 bleek een Vlaams 
gezin gemiddeld 18,36 procent meer te 
betalen dan een Waals. Maar ook de 
Antwerpse haven bracht meer op aan 
douanerechten dan de Waalse steenkool-

mijnen. Dat kwam doordat de aandeelhoudende groepen in de 
staalbedrijven en de mijnen, de Brusselse holdings, amper 
belasting betaalden.

Door de naoorlogse uitbouw van de sociale zekerheid en de 
economische boom in Vlaanderen, de federale begroting, de 
financiering van de deelstaten, de staatsschuld, de overheids-
bedrijven en Europese fondsen namen die transfers toe. Wallonië 
is zelf verantwoordelijk voor de jaarlijkse miljardentransfers omdat 
de werkzaamheidsgraad, de sociale bijdragen en de belastingen er 
merkelijk lager liggen dan in Vlaanderen. Een gevolg van decennia 
van socialistisch beleid op kosten van de Vlamingen.

Belgische mythe

DE OMGEKEERDE TRANSFERS


